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Beschermactie van de Omgevingsdienst in Zandvoort
Te slopen pand Zandvoort herbergt veel ‘kwetsbare bewoners’
De Omgevingsdienst Noord-Holland Noord heeft buitengewoon snel en accuraat 
ingegrepen om verstoring van onder meer broedende Kerkuilen te voorkomen. Een 
voormalige manege aan de Heimansstraat 25 in Zandvoort is gekocht door de ge-
meente met de bedoeling op korte termijn de daken van de twee gebouwen te ver-
wijderen. Medewerkers van de Omgevingsdienst waren al op de hoogte van het ge-
bruik van het pand door tal van beschermde dieren. Toen zij vernamen dat sloop 
nabij was hebben alerte medewerkers alsnog een inventarisatie gedaan van de ge-
bouwen op het terrein, waar tot voor kort een manege was gevestigd.

Bij hun onderzoek troffen de medewerkers van de Omgevingsdienst sporen aan van 
een tiental koppels Boerenzwaluw. Ook de Huismus was altijd aanwezig, maar er 
zijn geen nesten gevonden, al sluiten de controleurs de aanwezigheid van nesten 
niet uit. De Kerkuil is ter plekke regelmatig waargenomen alsook jonge Kerkuilen 
(in de voormalige rijbak). Bovendien zijn ter plekke veel braakballen gevonden. Ook 
zijn er jaarlijks vleermuizen in het pand gesignaleerd. De zandhagedis is meerdere 
malen gesignaleerd in het aangrenzende stuk duin tussen de Heimansstraat en de 
Jacobus Pieter Thijsseweg. De onderzoekers merken verder op dat het pand zeer 
veel openingen biedt voor vogels en andere dieren, die het gebouw graag gebruiken 
als rust- en verblijfplaats. Braakballen vormen daarvan één van de bewijzen. De 
onderzoekers concluderen dat ‘bij het slopen of verwijderen van onderdelen van de 
gebouwen overtredingen van de Wet Natuurbescherming niet kunnen worden uit-
gesloten’. Zij bevelen een nader onderzoek aan dat moet leiden tot een plan van 
aanpak, waardoor ‘de aanwezige natuurwaarden zoveel mogelijk worden ontzien 
dan wel gecompenseerd’. De onderzoekers van de Omgevingsdienst wijzen op de 
risico’s van sloop, wat zonder twijfel leidt tot het ‘vernietigen van verblijfplaatsen en 
het storen dan wel doden van vleermuizen en eventueel Huismussen.’ Ook zijn ze 
bezorgd over de toekomst van de daar aanwezige Kerkuilen nu de beschermende 
hand van de voormalige eigenaar is verdwenen. Ook noemen ze de kans groot dat 
er voor de voorheen aanwezige Boerenzwaluwen geen plek meer zal zijn.

Nieuw plan voor Fort Benoorden en Munitiebos?
In oktober 2020 startte het Recreatieschap Spaarnwoude, gesteund door de Stich-
ting BOEI, een zoekproces naar geschikte kandidaat-ondernemers die zowel het 

Natuurbeschermingsnieuws

De Omgevingsdienst Noord-Holland Noord is door de provincie aangewezen als 

handhavers van de Natuurbeschermingswet. Onze ervaringen met deze dienst zijn in 

het verleden niet altijd positief geweest. Onderstaand mogen we nu eens melding 

maken van een doortastend optreden. Daarnaast in dit natuurbeschermingsnieuws 

twee berichten over langdurige planprocessen in het gebied van het Recreatieschap 

Spaarnwoude waarbij de Natuurbeschermingscommissie is betrokken.
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Munitiebos als het Fort Benoorden Spaarndam willen ontwikkelen en er nieuwe 
functies aan willen geven. Geleerd van een eerdere ongelukkige poging om het Mu-
nitiebos een nieuwe bestemming te geven – plan voor een Landal Greenpark in het 
Munitiebos - wordt er nu naast een Ambtelijke adviescommissie (AAC) ook een 
Maatschappelijke adviescommissie (MAC) in het leven geroepen. Naast bewoners, 
ondernemers en omwonenden, wordt ook onze Vogelwerkgroep onderdeel van deze 
laatste commissie. Ondanks het gebrek aan vertrouwen jegens het Recreatieschap 
komt er mede dankzij de inzet van de MAC een Witboek en een jaar later een Bid-
boek. Aan de hand van deze documenten konden ondernemers niet alleen hun in-
teresse kenbaar maken, maar ook hun in te dienen plannen vormgeven. 
Er is vanaf dat moment een lange periode van stilte voor de MAC. Dertien inzenders 
reageerden en het selectieproces kreeg vorm. Er volgen gesprekken tussen het Re-
creatieschap/selectiecommissie en ondernemers, er wordt uitstel verleend om de 
plannen verder aan te passen, er vindt een zogenaamde koude selectie plaats. Aan 
het einde van de rit blijven er drie ondernemers over. Een van drie trekt zich terug. 
Van de twee ‘geschikte’ kandidaten die de selectie hebben ‘overleefd’ krijgt de MAC 
eind 2022 de plannen toegestuurd. Dit keer krijgt de MAC het verzoek de plannen 
te beoordelen en vragen te formuleren. Inmiddels zijn er drie indrukwekkend lange 

Het fort benoorden spaarndam met daarachter de boomtoppen van het Munitiebos
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lijsten met vragen ingediend bij het Recreatieschap. Twee voor de ondernemers en 
één voor het Recreatieschap. De ondernemers kunnen de vragen nu verwerken in 
hun eindpresentaties. Het Recreatieschap heeft recent te kennen gegeven om met 
de MAC in gesprek te willen gaan over de lange lijst kritische vragen. Pas daarna 
volgen de eindpresentaties van de ondernemers. Gedurende de hele periode zijn de 
Stichtingsbesturen van Hekslootpolder en Landje van Gruijters door de MAC-afge-
vaardigde geïnformeerd over de voortgang van het proces en hebben zij op hun 
beurt met ideeën kunnen bijdragen aan de adviezen van de MAC. Of één van de 
plannen de eindstreep haalt, is al met al nog onzeker.

Voortgang in plannen voor weidevogelgebied Spaarnwoude
Vogelwerkgroep eindelijk betrokken
Het is al weer een heel jaar geleden dat we onze visie presenteerden voor ons groot-
ste weidevogelgebied in de Vereenigde Binnenpolder rond Spaarnwoude (zie Fitis 
2022-1). Daar was ook alle reden toe. Het Recreatieschap had deze polder in haar 
toekomstvisie als natuurkerngebied aangewezen met bijzondere aandacht voor wei-
devogels. En gekoppeld aan de visie een uitvoeringsproject gedefinieerd met als doel 
de omstandigheden voor de broedvogels aanzienlijk te verbeteren. Alleen liep dat 
project vanwege een gebrekkige aanpak en communicatie eind 2021 vast en werd 
het stopgezet. Onze visie had tot doel de belangen van de weidevogels beter onder 
de aandacht te brengen bij de beloofde herstart in 2022 in samenwerking met de 
provincie.
Toch heeft het nog vele maanden geduurd tot de Vogelwerkgroep daadwerkelijk 
werd betrokken bij het nieuwe project. Inmiddels zijn de uitgangspunten van het 
project in een verkenning neergelegd, waarin we ons behoorlijk goed kunnen vin-
den. In oktober is er onder leiding van een adviesbureau en samen met de boeren 
een ‘gebiedsproces’ gestart om tot oplossingen te komen die zowel voor de natuur 
als voor de boeren een toekomst bieden. Alleen werden wij in het begin van dat 
proces nog niet actief betrokken. Na het nodige aandringen zitten we sinds januari 
van dit jaar gelukkig wel volwaardig mee aan tafel. Na twee bijeenkomsten mogen 
we constateren dat er constructieve gesprekken in een open sfeer worden gevoerd. 
Natuurlijk spelen er verschillende, soms uiteenlopende belangen. De boeren kijken 
in de eerste plaats naar de toekomst van hun bedrijf. Alleen al gezien het wegvallen 
van sommige subsidies hebben we daar ook alle begrip voor. Maar de meeste boe-
ren hebben duidelijk ook oog voor de belangen van de weidevogels. Op een aantal 
punten kunnen we het zelfs goed vinden met elkaar. Zo ondersteunen veel boeren 
ons pleidooi om snel meer werk te maken van het predatiebeheer en om de Inlaag-
polder - eigendom van de gemeente Amsterdam - te betrekken bij de planvorming. 
Ook de provincie ziet nu de meerwaarde daarvan. Op korte termijn zullen eerste 
verkennende gesprekken worden gevoerd met de gemeente Amsterdam.
De provincie wil nu snel resultaten boeken in dit proces en al in het vroege voorjaar 
tot een consensus komen over oplossingsrichtingen. Voortvarend te werk gaan is 
prima. Maar waarom ze ineens zo veel haast hebben, na eerder lang te hebben ge-
draald, is ons onduidelijk. Zou dat met de provinciale verkiezingen te maken heb-
ben? Naar onze inschatting liggen er nog te veel open vraagstukken om al op korte 
termijn tot voldoende  concrete afspraken te kunnen komen. We zijn al blij dat er 
nu in een gestructureerd proces constructieve gesprekken worden gevoerd over de 
toekomst van dit prachtige weidevogelgebied.


